
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 239 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 18. januar 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Monika Rubin (M). 

 

Spørgsmål nr. 239:  

”Har man, jf. spørgsmål 237 og 238, fra statens side rammet regionernes forbrug af 

ressourcer på ekstern kommunikation ind, f.eks. i form af et loft på, hvor stort et 

beløb, regionerne må bruge på ekstern kommunikation?” 

 

Svar: 

Nej, det har staten ikke.  

 

Det kan oplyses, at der i forbindelse med økonomiaftalen for 2024 er etableret et 

flerårigt samarbejdsprogram mellem regeringen og Danske Regioner, der skal 

understøtte regionernes arbejde med at nedbringe administrationsudgifterne. 

Konkret er det aftalt for 2024, at regionernes udgifter til administration skal 

reduceres med 0,3 mia. kr. med henblik på at frigøre ressourcer til løn- og 

arbejdsvilkår i den offentlige velfærd. 
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